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Besvarelse af spørgsmål 382 alm. del stillet af Miljø- og Fødevareud-
valget den 21. december 2018 efter ønske fra Øjvind Vilsholm (EL). 
 
Spørgsmål:  
Kan ministeren bekræfte, at Miljø- og Fødevareklagenævnet har en 
sagsbehandlingstid på mindst 12 måneder i selv relativt simple sager som 
sagen om Hillerød Kommunes påbud til virksomheden Nordisk Perlite 
omtalt i Frederiksborg Amts Avis den 6. december 2018, jf. 
https://sn.dk/Hilleroed/Perlitesag-tager-et-aar-at-
behandle/artikel/795312? 
 
Svar: 
Jeg har bedt Nævnenes Hus om bidrag til spørgsmålet. Nævnenes hus har 
oplyst mig følgende: 
 
”Miljø- og Fødevareklagenævnet er et uafhængigt nævn, der sekretariats-
betjenes af Nævnenes Hus, som er en styrelse under Erhvervsministeriet. 
 
Den gennemsnitlige sagsbehandlingstid i Miljø- og Fødevareklagenævnet 
var 11,3 måneder ultimo november måned 2018. Den gennemsnitlige 
sagsbehandlingstid er opgjort på baggrund af nævnets afgørelser inden 
for de forudgående 3 måneder. Da der er tale om et gennemsnit, vil man-
ge sager have enten kortere eller længere sagsbehandlingstid end den 
gennemsnitlige sagsbehandlingstid, hvilket blandt andet skyldes en stor 
spredning i sagernes kompleksitet, idet både simple og komplekse sager 
indgår i beregningen. 
 
Den konkrete klagesag vedr. Hillerød Kommunes påbud til virksomheden 
Nordisk Perlite er en kompleks sag med et omfattende bilagsmateriale.” 
 
 
 
Med venlig hilsen 
 
 
 
Rasmus Jarlov 
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